
Welkom bij deze achtste nieuwsbrief 
Maritiem cluster. Deze keer een vrije 
korte nieuwsbrief met twee artikelen. 
We beginnen met een artikel over 
het bestuursakkoord Ontwikkeling 
Maritiem cluster Den Helder. Tijdens 
Sail Den Helder 2023 werd het akkoord 
ondertekend door staatssecretaris 
Christophe van der Maat, gedeputeerde 
Rosan Kocken, wethouder Pieter Kos 
en hoogheemraad Arnold Langeveld. 
Met het ondertekenen van het akkoord 
zetten de partijen een volgende stap in 
de ontwikkeling van de haven. 

Verderop vindt u een korte terugblik op  
de landelijke bijeenkomst ‘Toogdag  
voor de Wadden’. Zo’n 300 mensen 
woonden de bijeenkomst bij die deze keer 
in Den Helder werd gehouden. Samen met 
de ministers Mark Harbers, Christianne van 
der Wal en Rob Jetten boog het publiek 
zich over actuele vraagstukken rond het 
Waddengebied en kon men volop meedoen 
aan excursies.

We wensen u veel leesplezier!

De Redactie
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Het Maritiem cluster is de verzamelnaam 
voor alle activiteiten rond de marinebasis, 
de haven en de zee. En hier speelt van 

alles. De gemeente Den Helder, de 
Koninklijke Marine en de provincie Noord-

Holland zetten samen de schouders 
onder de toekomst Maritiem cluster. 

Met deze nieuwsbrief houden wij u op 
de hoogte van het proces en andere 

onderwerpen in het Maritiem cluster die 
daarmee verband houden.

P. Kos, C. van der Maat, R. Kocken, A. Langeveld.

Staatssecretaris Christophe van der Maat, gedeputeerde 
Rosan Kocken en wethouder Pieter Kos ondertekenden 
tijdens Sail Den Helder het bestuursakkoord “Ontwikkeling 
Maritiem cluster Den Helder”. Arnold Langeveld, namens 
het Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier dat op 
korte termijn aan de slag gaat met de waterveiligheid op het 
Nieuwe Diep-Nieuwe Werk, tekende ook mee. In het akkoord 
is vastgelegd op welke manier zij de komende jaren willen 
investeren in de haven, de stad en daarmee ook in de regio. 
Alles ten dienste van de versterking van de haven (zowel  
civiel als militair), versterking van de maritieme 
stadsontwikkeling, verbetering van de bereikbaarheid én 
ondersteuning van de energietransitie.

Gedeputeerde Rosan Kocken ziet uit naar het vervolg:  
‘Met dit akkoord leggen we de basis voor de noodzakelijke en 
duurzame ontwikkeling van Den Helder. En dat is ook goed 
nieuws voor de regio. Nu kunnen we aan de slag om onze plannen 
concreet te maken. Het wordt een mooi staaltje samenwerking 
tussen Rijk, provincie, gemeenten en andere publieke en private 
partijen in de regio.’ De provincie heeft inmiddels een nieuwe 
gedeputeerde zeehavens: Esther Rommel. Zij neemt het stokje 
over van Rosan Kocken. 

Wethouder Pieter Kos is blij met deze mijlpaal:  
‘Met de ondertekening van dit bestuursakkoord voor de haven 
leggen we een stevig fundament voor de toekomstige groei en 
bloei van onze gemeente. Samen zetten we koers naar een 
duurzame en welvarende haven, waar innovatie, economische 
kansen én een leefbare omgeving hand in hand gaan. Dit akkoord
is een krachtig signaal van de betrokken partijen voor de ontwikkeling
van een sterke en veerkrachtige haven’.

Akkoord over ontwikkeling
haven en regio



Bij strandpaal 0 begint de Waddenzee  

(foto Martijn de Groot /Strandwachters). 

Bijna 300 mensen woonden eind juni in Den Helder de 
landelijke bijeenkomst ‘Toogdag voor de Wadden’ bij.  
Dit jaar was het thema ‘Energiek Waddengebied’. Tijdens 
de dag werden presentaties van innovaties gegeven en 
discussies gevoerd. Daarnaast kon men volop meedoen 
aan excursies. Samen met de ministers Mark Harbers 
(Infrastructuur en Waterstaat), Christianne van der Wal 
(Stikstof en Natuur) en Rob Jetten (Energie en Klimaat)  
boog het publiek zich over actuele vraagstukken rond  
het Waddengebied. 

Welke kansen liggen er voor de toekomst voor de Waddenregio? 
En hoe kunnen we die kansen verzilveren? De bijeenkomst 
werd georganiseerd door het Waddenfonds en het 
Omgevingsberaad Waddengebied.

‘Hoe houd je dit stukje werelderfgoed nou energiek?’, was de 
overkoepelende vraag die dag. Met dit in gedachte werd gesproken 
over het terugdringen van de plasticsoep in de Waddenzee. 
Daarnaast was er een presentatie over de transitie van fossiele 
brandstoffen naar (blauwe) waterstof in de scheepvaart. De twee 
onderwerpen straalden uit dat er grote aandacht is voor het 
behoud en verbetering van het milieu en de natuurwaarden in  
het Waddengebied. 

Drie ministers bepleitten het belang van samenwerking
De aanwezigheid van de drie ministers benadrukte het landelijke 
belang van het Waddengebied en daarmee ook de noodzaak 
om de Wadden energiek te houden. Minister Van der Wal gaf 
aan dat natuur meer naar voren zou moeten schuiven omdat dit 
volgens haar nu niet altijd voldoende het geval is. Tegelijk is het 
een constante zoektocht naar de balans met activiteiten die in het 
gebied plaatsvinden. Alle drie de ministers bepleitten het belang 
van samenwerking vanuit alle expertises om hier vorm aan te 
geven. Ook minister Jetten gaf aan dat nauwe betrokkenheid 
belangrijk is en dat de gewenste samenwerking verder moet gaan 
dan alleen binnen onze landsgrenzen.

We dragen het Waddengebied een warm hart toe. Bij de 
ontwikkeling van de haven in de nabijheid van de Wadden is 
het belangrijk om een evenwicht te vinden tussen economische 
belangen en de bescherming van de natuurlijke omgeving.

Bereikbaarheid en leefbaarheid
Om de bereikbaarheid en leefbaarheid te verbeteren, wordt 
gekeken naar de renovatie en verplaatsing van bruggen in de 
stad en de ontwikkeling van een logistieke- en mobiliteitshub op 
Kooypunt/Kooyhaven. Beide met het doel om de verkeersdrukte in 
de stad te verminderen. 

Moderne krijgsmacht
Den Helder is de thuishaven voor vlooteenheden van de 
Koninklijke Marine en voor maritieme helikopters van de 
Koninklijke Luchtmacht en groeit de komende jaren verder om 
operationele gereedheid te kunnen garanderen. Hier is extra 
ruimte in de haven voor nodig. “Defensie werkt aan een moderne 
krijgsmacht. De inzetbaarheid daarvan staat steeds voorop”, 
volgens staatssecretaris Van der Maat. ”Het bestuursakkoord biedt 
kansen om de operationele gereedheid van de Koninklijke Marine 
te verhogen. Het moet de duurzaamheid en betaalbaarheid van het 
vastgoed verbeteren. En we kijken naar samenwerking met private 
partijen bij bijvoorbeeld onderhoud van schepen.” 

Energy Maintenance Valley 
De ligging van Den Helder biedt veel kansen voor de 
energietransitie en ontwikkeling van waterstof, wat belangrijk is 
voor de klimaatopgave en de regionale economie. Het doel is  
om Den Helder te ontwikkelen als Energy Maintenance Valley. 
Als offshore zee- en luchthaven wordt dit de plek van waaruit een 
belangrijk deel van de energie infrastructuur op de Noordzee wordt 
bediend en onderhouden. De haven ligt zeer gunstig voor het 
toekomstige onderhoud van de windparken op zee. 

Maritiem Cluster
Al langere tijd werken provincie Noord-Holland, Koninklijke Marine, 
gemeente Den Helder samen onder de titel ‘Ontwikkeling van het 
Maritiem Cluster’. Met dit bestuursakkoord onderschrijven de partijen 
het ideaal toekomstbeeld van het Maritiem Cluster in 2050+ uit het 
rapport: ‘Voornemen tot Integrale Ontwikkeling van het Maritiem 
Cluster Den Helder’. Dit rapport is leidend voor de verdere studie en 
planuitwerking van de totale gebiedsontwikkeling.

Hoe houd je het Waddengebied energiek?
Kort verslag van de jaarlijkse bijeenkomst ‘Toogdag voor de Wadden’ 26 juni 2023

https://www.denhelder.nl/dsresource?objectid=780b7e44-5a0a-48bc-b1cb-449961d66a13&type=org&&
https://www.denhelder.nl/dsresource?objectid=74790512-79e9-42e2-a27c-5f3fba8fb6a3&type=org&&
https://www.denhelder.nl/dsresource?objectid=74790512-79e9-42e2-a27c-5f3fba8fb6a3&type=org&&


U krijgt deze nieuwsbrief omdat u belangstellende bent van 

het Maritiem cluster. Voel u vrij om deze nieuwsbrief door te 

sturen en/of te delen met andere geïnteresseerden. Hebt u 

vragen of opmerkingen? Stuur ze naar ontwerp-maritiem-

cluster@noord-holland.nl.

Kopij aanleveren

Heeft u ook nieuws voor deze nieuwsbrief? U kunt uw kopij 

mailen naar Maria de Wit: m.de.wit@denhelder.nl.

Wilt u ook nieuwsbrieven Maritiem cluster ontvangen?

Hebt u deze nieuwsbrief doorgestuurd gekregen, 

maar wilt u deze voortaan ook rechtstreeks ontvangen? 

Meld u hier aan voor deze nieuwsbrief.

Afmelden voor deze nieuwsbrief

Wilt u deze nieuwsbrief niet meer ontvangen? 

Klik dan hier om u af te melden.

Het Maritiem cluster 
in drie minuten
Den Helder heeft veel aan zee gebonden activiteiten, zoals 

zeevaart, scheepsbouw, offshore (energie), havens, marine 

en maritieme dienstverlening. In dit filmpje leggen we in drie 

minuten uit wat er allemaal speelt in het Maritiem cluster en 

met welke opgaven we aan de slag gaan.

Wij nodigen u uit de nieuwsbrief te delen met andere 

geïnteresseerden. Mocht u belangrijke onderwerpen in de 

nieuwsbrief missen, lees dan onderaan de nieuwsbrief 

hoe u onderwerpen aan kunt dragen.  

Over het Maritiem cluster
De ontwikkeling van het Maritiem cluster met verschillende partijen biedt kansen om zowel de haveneconomie als de 
maritieme stadsontwikkeling een stevige impuls te geven. 

De strategisch gelegen haven van Den Helder en het grotere Maritiem cluster kan en wil daarmee een belangrijke bijdrage leveren 
aan de nationale belangen energietransitie en nationale veiligheid. Dit is niet alleen belangrijk voor Nederland, maar ook voor de 
regio en Den Helder. Een sterk Maritiem cluster betekent namelijk ook een sterke regio, met meer bedrijvigheid, werkgelegenheid, 
kennis en daarmee ook een sterker vestigingsklimaat voor bewoners en ondernemers.

mailto:m.de.wit%40denhelder.nl?subject=Aanleveren%20kopij%20nieuwsbrief%20Maritiem%20Cluster
mailto:ontwerp-maritiem-cluster%40noord-holland.nl?subject=Ik%20meld%20mij%20aan%20voor%20de%20nieuwsbrief%20Maritiem%20cluster.
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https://www.youtube.com/watch?v=10Ue3BQMZ_8

